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Sammanfattning

Syftet med undersökningen är att mäta berörda politikers upplevda nöjdhet i kontakterna 
med Västra Götalandsregionens koncernkontor.

Undersökningen har genomförts via en webbenkät utskickad till de politiska styrelser, 
nämnder och kommittéer som Koncernkontoret ger direkt tjänstemannastöd. Svarsfrekvens = 
42,9 %.

Sammanlagt nöjdhetsindex för Västra Götalandsregionens koncernkontor är 62, vilket ger 
betyget ”nöjd” enligt SCB:s analysmodell. En höjning jämfört med 2016 års mätning då 
indexet var 50.

Bemötande och kompetens är de områden som får högst betyg, 74 respektive 72 = ”mycket 
nöjd”. Det område med störst påverkan på det totala indexvärdet och därtill respondenternas 
helhetsbedömning är tillgänglighet. Resultatet visar en genomgående förbättring inom 
samtliga områden jämfört med 2016 års undersökning: högre betyg och minskad effekt på 
det totala indexvärdet.

Notering: Endast respondenter som angett veckovis eller månadsvis kontakt med Koncernkontoret har inkluderats i beräkningen av nöjdhetsindex.



Introduktion till undersökningen



Bakgrund och introduktion till undersökningen
I samband med Koncernkontorets bildande i april 2015 beslutades att förändringen skulle 
följas upp genom en utvärdering efter ett respektive tre år. Den första utvärderingen gjordes 
2016 och efter tre års verksamhet har organisationen nu utvärderats på nytt. 

Utvärderingen består av en huvudrapport och fyra delrapporter uppdelade efter målgrupp. 
Detta är den första delrapporten som innehåller resultaten av undersökningen riktad mot 
politiker.

Utvärderingen har genomförts av koncernavdelning data och analys, enheten samhällsanalys.

Rapporten innehåller en beskrivning av målgrupper, tillämpad analysmetod, övergripande 
resultat i form av framräknat medelvärde och effekt, bakgrundsfrågor samt en avslutande 
analys. De öppna svaren och enkätformulären återfinns som bilagor. De öppna svaren har i 
viss mån redigerats för att undvika att enskilda personer känner sig utpekade.



Målgrupper



Utvärderingens fyra målgrupper
Delrapport 1: Politiker

Målgrupp 1

De politiska styrelser, nämnder 
och kommittéer som 
Koncernkontoret ger direkt 
tjänstemannastöd:

Folkhälsokommittén
Hälso- och sjukvårdsnämnderna
Hälso- och sjukvårdsstyrelsen
Kollektivtrafiknämnden
Kommittén för mänskliga 
rättigheter
Kulturnämnden
Miljönämnden
Personalutskottet
Regionfullmäktiges presidium
Regionstyrelsen
Regionutvecklingsnämnden

Målgrupp 2
Utförare (samtliga förvaltningars och 
bolags ledningsgrupper)
Sahlgrenska Universitetssjukhuset
Skaraborgs sjukhus
Södra Älvsborgs Sjukhus
NU-sjukvården
Alingsås lasarett
Kungälvs sjukhus
Frölunda specialistsjukhus
Angereds Närsjukhus
Närhälsan
Folktandvården
Habilitering & Hälsa
Göteborgsoperan
Göteborgs Symfoniker
Film i Väst
Regionteater Väst
Kultur i Väst
Västarvet
Göteborgs Botaniska Trädgård
Naturbruksförvaltningen
Folkhögskoleförvaltningen
Västtrafik AB
Sahlgrenska International Care AB
Turistrådet Västsverige AB
Västfastigheter
Regionservice

Målgrupp 3

Samtliga chefer och 
medarbetare inom 
Koncernkontoret med 
undantag av VGR-IT

Målgrupp 4

Externa samarbetspartners, 
exempelvis projektägare, 
kommuner, kommunal-
förbund, landsting, nationella 
myndigheter



Metod



Analysmodell

Studien genomfördes via en webbenkät utskickad i mars 2018.

I enkätstudien har SCB:s analysmodell för kund-/brukar- och medarbetarundersökningar 
använts. Tre standardiserade frågor ligger till grund för beräkningen av det totala indexet; (1) 
hur nöjd man är med verksamheten, (2) hur väl verksamheten uppfyller ens förväntningar 
och (3) hur verksamheten är jämfört med en ideal sådan.

Utgångspunkten är att respondenterna graderar sina svar utifrån 10-gradiga skalor där 1 = 
lägsta betyg och 10 = högsta betyg. Svaren räknas om till betygsindex, vilket innebär att 
resultaten omvandlas till en ny skala som går från 0 till 100. Ju högre indexvärdet desto högre 
nöjdhet. Betygsindex under 40 indikerar ”inte godkänt”. Gränsen för ”nöjd” går vid 55 och 
betygsindex på 75 eller högre tolkas som ”mycket nöjd”.”

Utöver det övergripande indexet framgår medelvärden för de olika delområdena i enkäten; 
kommunikation, tillgänglighet, bemötande, kompetens och effektivitet. För varje enkätfråga 
inom dessa delområden finns ett beräknat medelvärde och effekt, dvs. frågans effekt på 
studiens totala index.



Resultat enkätundersökning



Samlade medelvärden 2018 Totalt index
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Kommunikation Kommunikation
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Lägre prioritet Prioritera

Förbättra om möjligt

Information om oss
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Kommunikation totalt

Förbättring senaste året

58

60

62

64

66

68

70

2,40 2,60 2,80 3,00 3,20 3,40 3,60 3,80 4,00 4,20 4,40

M
ed

el
b

et
yg

Effekt



Tillgänglighet Tillgänglighet
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Förbättra om möjligt
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Bemötande Bemötande

74
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Lägre prioritet Prioritera

Förbättra om möjligt

Professionellt bemötande
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Kompetens Kompetens
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Effektivitet Effektivitet
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Lägre prioritet Prioritera
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Kvalitet

Tidsåtgång för frågor 
från politiker

Förmåga till stöd till 
förtroendevald

Förmåga till stöd för 
genomförande av 

politiska beslut
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Agera samordnat

Effektivitet totalt
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senaste året

Förbättrat kraftfullt 
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ärenden
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Bakgrundsfrågor



Av de 67 politiker som svarat på 
enkäten är det 50 personer eller 
75 % som har haft kontakt med 
Koncernkontoret under det 
senaste året.

Ja
75%

Nej
25%

Har du haft kontakt med Koncernkontoret under det senaste året?



Enkätsvar har inkommit från 
samtliga nämnder/styrelser i 
urvalet utom en. Totalt är det 67 
av 156 personer som svarat, 
vilket ger en svarsfrekvens på 43 
%. En klar förbättring jämfört 
med 2016 års mätning då 
svarsfrekvensen var 24 %.

I en jämförelse mellan 
nämnderna/styrelserna är det 
sett till antal flest svarande från 
Regionstyrelsen – 7 personer 
eller 14 %.
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Vilken nämnd/styrelse är du huvudsakligen verksam inom?
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Vanligast är det att politiker har 
veckovis kontakt med 
Koncernkontoret utöver de 
återkommande sammanträdena.

Denna fråga har besvarats av de 
50 personer som svarat ja på 
frågan om de haft kontakt med 
Koncernkontoret under det 
senaste året. 

Sammantaget är det 33 personer 
– 66 % – som har kontakt med 
Koncernkontoret minst en gång i 
månaden. Det kan jämföras med 
2016 års mätning då 
motsvarande siffra var 26 
personer eller 54 %.

Veckovis
44%

Månadsvis
22%

Några gånger om 
året
22%

Någon gång per år
10%

Vet ej
2%

Hur ofta, utöver nämndsammanträdena, har du kontakt med 
medarbetare på Koncernkontoret?



Kontakterna med Koncern-
kontoret verkar ske på flera olika 
sätt. Här har det varit möjligt för 
respondenterna att ange flera 
alternativ.

Vanligast är att kontakt sker via e-
post, 50 av 50 svarande har 
angett detta alternativet. Svaren 
fördelade sig på liknande sätt vid 
2016 års mätning.

E-post
38%

Telefonsamtal
21%

Arbetsmöten
23%

Större möten, t.ex. 
konferenser

18%

På vilket sätt har du kontakt med medarbetare på Koncernkontoret?



Analys



Bemötande och kompetens är de områden som får högst betyg, 74 respektive 72 = ”mycket 
nöjd”. Det område med störst påverkan på det totala indexvärdet och därtill respondenternas 
helhetsbedömning är tillgänglighet. Resultatet visar en genomgående förbättring inom 
samtliga områden jämfört med 2016 års undersökning: högre betyg och minskad effekt på 
det totala indexvärdet.

Vid en nedbrytning av temaområdena framgår medelbetyg och effekt specifikt för varje 
enkätfråga. Därigenom blir det tydligare vad som bör ges en ökad prioritet för att höja det 
totala nöjdhetsvärdet. För politiker är detta exempelvis i hur god tid vi kommunicerar om 
viktiga frågor, möjligheten att hitta rätt person att kontakta samt förmågan att ge ett kraftfullt 
stöd till den politiska organisationen.

De öppna svarsalternativen innehåller synpunkter om att stödet från Koncernkontoret 
upplevs som bra och att utvecklingen har gått framåt. Emellertid framgår en önskan från flera 
av de svarande om en återgång till tidigare struktur där en förvaltning arbetade mot en 
nämnd. En del beskrivningar handlar om olika former av upplevt tjänstemannastyre och att 
maktbalansen behöver belysas. Tätare avstämningar med politiken efterfrågas, liksom en 
bättre intern samsyn inom Koncernkontoret.





Bilaga 1: Öppna svarsalternativ

Vad anser du är viktigast att vi förbättrar för att vara ett ännu bättre stöd i ditt uppdrag?

”Attityd och inställning.”

”Bättre samverkan mellan olika avdelningar inom Koncernkontoret tex så att TU/info punkter är ordentligt avstämda före de 
skickas ut. HR-avdelningen kan förbättras.”

”För att vara konkret: Sluta valla nämndens politiker. Det hade varit klädsamt om underlag till remissyttranden hade haft basen 
utifrån det fackområden nämnden arbetar under och inte blev generiskt och likalydande i samtliga nämnder. Det omintetgör den 
politiska handläggningen när tjänstemän vallar politiker med vad som är likalydande i andra nämnder. Att sen skicka upp ärenden 
till nämnd för beslut som man får höra redan presenterats utåt som beslutat av nämnden är övergrepp på den demokratiska 
processen och borde absolut inte vara tillåtet. Men istället motiveras dessa egenmäktiga övergrepp med Koncernkontorets 
organisation och arbetsprocess. Sen att pålägga prioritering av förvaltningarnas arbetsuppgifter och säga åt nämnderna att avstå
från att ta politiska initiativ utan att säga vad som inte ska göras med hänvisning till kontorets effektiviseringar ligger inte på 
nämndens kollektiva ansvarsuppgifter.”

”Koncernkontor är ett tänkande som utgår ifrån förvaltningens perspektiv på verksamheten. Det gör det troligen lättare att styra
förvaltningen, men det invalidiserar själva syftet med en politiskt styrd organisation, där fullmäktige (och därmed medborgarna)
ska kunna utkräva ansvar av nämnden. Nämnden måste då kunna styra sin förvaltning genom en förvaltningschef som ansvarar 
inför nämnden. Det är i längden ohållbart annars. Alternativet är att lägga ner samtliga facknämnder och samla hela det politiska 
ansvaret i regionstyrelsen, vilket också blir ohållbart i längden eftersom det skulle ställa omänskliga krav på det politiska
uppdraget.”



”Utbildning och information om vem som gör vad på Koncernkontoret för att underlätta så att rätt person kontaktas.”

”I stort sett nöjd med Koncernkontoret och anammar idén som detta bygger på. Det som behöver utvecklas är samverkan mellan 
de olika delarna av regional utveckling. Det finns också mycket att göra då det gäller Externa relationer och hur kopplingarna 
mellan de olika organen ska vara.”

”Vara nämndens förlängda arm. Mer fokus på genomförande av beslut. Ha kunskapen om helheten, vad som pågår i regionen i 
andra förvaltningar.”

”Att tydligare ha respekt för, och förstå, gränsen mellan det politiska ansvaret och tjänstepersonernas ansvar. Ett ömsesidigt 
åtagande där såväl koncernstab som politiker har mer att göra. Därtill stärkt kunskap kring kommunallag och reglementen hos nya 
utredare. Ibland kommer det skrivningar som är innehållsmässigt korrekt, men där förslaget till hantering brister. Det gör att vi i 
politiken ibland diskuterar mer hanteringsfrågor (vem beslutar om vad och var?) än innehållsfrågor, vilket är synd och tar fokus från 
det som är viktigt ur ett politiskt perspektiv. Våga fråga oss politiker om hjälp om ni känner behov av att vi behöver förtydliga ett 
beslut eller uppdrag. Våga också återkomma till oss politiker för att stämma av ifall ni finner att ett utredningsuppdrag behöver en 
politisk handpåläggning. Vore trevligt om fler ledande tjänstepersoner återfinns på tex julfest och liknande. Ett gott samarbete
med ömsesidig respekt underlättas och vårdas genom att ibland återfinnas på sociala aktiviteter tillsammans, utanför 
mötesrummen...”

”Tydligare jämförelser mellan verksamheter/utförare för att jag bättre skall kunna fullfölja mitt politiska uppdrag i beställarnämnd.”

”Kom ut till våra partimöten och presentera er.”

”Bättre konferera och stämma av med politiken innan omfattande förslag till förändringar läggs fram.”



”Min ideala bild är att varje nämnd och styrelse ska ha en egen förvaltning men som kan samarbeta som ett Koncernkontor. Då tar 
man ett samlat större ansvar. Risk nu är att det finns medarbetare som inte helt tar sitt ansvar och att man inte syns tillräckligt i sitt 
arbete.”

”Det är svårt att överblicka Koncernkontorets alla olika kompetenser, och jag upplever det som fragmenterat. Mandaten är ibland 
varierande men överlag har det blivit bättre. En del av denna bild kan kanske bero på att det varit mycket omsättning på personer 
och att ärenden tappats i övergångar osv.” 

”Koncernkontoret känns inte helt homogent samstämmigt för att politikens beslut ska nå effekt.” 

”Viktigt klara ut maktförhållandet mellan politiker och Koncernkontoret. I många fall binds det politiska arbetet upp av interna
koncernkontorsregler. Under mina år i regionen har tjänstemannaväldet ökat dramatiskt på politikens bekostnad. Ändå är det 
politiker som ta ansvar om något går fel. Nämndbeslut skall självfallet kommuniceras ut som politiska beslut som politiker skall
kommentera och inte tjänstemän.”

”Att personer trivs med sina arbetsuppgifter och stannar kvar. Tar många år att bygga upp den tysta kunskapsbanken som tidigare 
funnits. Nu är ni på god väg, så omorganisera er inte!”

”Använd Koncernkontoret för att stödja RS. Se till att självständiga avdelningar jobbar åt övriga nämnder/styrelser och att 
Koncernkontorets ledning inte bestämmer över dem. Odemokratiskt och frustrerande att det pågår överväganden i 
tjänstemannaberedningen utan att politiken får säga sitt. Knyt investeringsberedning och ekonomiska frågor nära den politiska
ledningen och för löpande dialog med oss. Se till att förbättra produktiviteten i vården.”



”Koncernkontoret spänner över gigantiskt område och inte ens inom Koncernkontoret tycks man kunna få en överblick över detta.
Som fritidspolitiker är det givetvis ännu svårare. Jag saknar ofta Koncernkontorets förståelse för vad politiken behöver för typ av 
info. Det skiljer sig mycket ifrån vad tjänstemän behöver. En annan brist är att ärenden föredras av personer som inte har djupare 
kunskap om området och ibland förekommer felaktigheter vilket gör att vi fattar beslut på felaktiga grunder. Detta är allvarligt
anser jag.”

”Bättre sammanfattningar på våra ärenden.”

”Med Koncernkontorets bildande parallellt med delvis nya beredningsrutiner har mycket i verksamheten blivit väldigt mer 
byråkratiserat och sönderadministrerat. Tanken om att alla delar av det gamla regionkansliet skulle samlas i ett Koncernkontor och 
att alla servar och jobbar mot all politik har inte fungerat på ett tillfredsställande sätt. Det som skulle öka tydligheten och minska 
dubbelarbetet har snarare blivit det motsatta. En återgång till tydligare sekretariat/avdelningar som servar respektive större 
nämnd/styrelse skulle underlätta styrningen av respektive verksamhet. Därtill behövs ett samordnande forum inom t ex hälso- och 
sjukvården för de gemensamma frågorna över regionen och de olika rollerna som ägare, systemerare, beställare eller utförare.”

”Lyhördhet för politikens önskemål. Tillgängliga handlingar i god tid.”



Övriga kommentarer
”Om jag ställer konkreta frågor så försöker man alltid svara mig på ett korrekt sätt.”

”Vi har fått revisionskritik att HSN inte agerat tillräckligt i sin hantering och uppdrag. Kanske det är en del i att vi inte har var och en 
egen förvaltning. Behöver analyseras vidare.”

”Känns som Koncernkontoret är på rätt väg, jag upplever en större trygghet i att när Koncernkontoret tar sig an en fråga att det
görs med hög kompetens och integritet.”

”Tack för ett gott stöd, känner mig alltid välkommen och omtyckt!”

”Klok och bra regiondirektör och lysande duktig Regionutvecklingsdirektör. Här är lyhördhet och service tipp topp.”



Bilaga 2: Enkätformulär
Har du haft kontakt med Koncernkontoret under det senaste 
året?

 Ja

 Nej

Vilken nämnd/styrelse är du huvudsakligen verksam inom?

Kryssa för ett alternativ och svara utifrån den 
nämnden/styrelsen. Dina åsikter utifrån arbetet i eventuella 
andra nämnd-/ styrelseuppdrag är du välkommen att lämna i 
de två sista frågorna i enkäten.

 Folkhälsokommittén

 Göteborgs hälso- och sjukvårdsnämnd

 Hälso- och sjukvårdsstyrelsen

 Kollektivtrafiknämnden

 Kommittén för mänskliga rättigheter

 Kulturnämnden

 Miljönämnden

 Norra hälso- och sjukvårdsstyrelsen

 Personalutskottet

 Regionfullmäktiges presidium

 Regionstyrelsen

 Regionutvecklingsnämnden

 Södra hälso- och sjukvårdsnämnden

 Västra hälso- och sjukvårdsnämnden

 Östra hälso- och sjukvårdsnämnden



Hur ofta, utöver nämndsammanträdena, har du kontakt med 
medarbetare på Koncernkontoret? Välj ett alternativ

 Veckovis

 Månadsvis

 Några gånger om året

 Någon gång per år

 Har inte haft någon kontakt

 Vet ej

På vilket sätt har du kontakt med medarbetare på 
Koncernkontoret? Välj ett eller flera alternativ

 E-post

 Telefonsamtal

 Arbetsmöten (fysiska möten, video, Skype, 
telefonkonferenser)

 Större möten, t.ex. konferenser, utbildningar, 
informationsmöten och dylikt

Kommunikation

Hur nöjd är du med... 1= inte alls och 10= I allra högsta grad

… tillgången till information om oss och vår verksamhet?

… tydligheten i vår kommunikation?

… i hur god tid vi kommunicerar om viktiga frågor?

… vår information om de politiskt fattade besluten ut till 
omvärlden?

… med relevansen i vår information?

… med kommunikationen från Koncernkontoret totalt sett?

Anser du att kommunikationen med Koncernkontoret har 
förbättrats det senaste året?



Tillgänglighet

Hur nöjd är du med... 1= inte alls och 10= I allra högsta grad

… möjligheten att hitta rätt person inom Koncernkontoret att 
kontakta i specifika frågor?

… möjligheten att få kontakt med en person du söker inom 
Koncernkontoret?

… med möjligheten att komma i kontakt med oss totalt sett?

Anser du att tillgängligheten till Koncernkontoret har förbättrats 
det senaste året?

Bemötande

Hur nöjd är du med... 1= inte alls och 10= I allra högsta grad

… vårt professionella bemötande i dina kontakter med oss?

… den vägledning och det stöd vi ger?

… vår lyhördhet och förståelse för dina behov?

… med bemötandet totalt sett?

Anser du att Koncernkontorets bemötande förbättrats det 
senaste året?

Kompetens

Hur nöjd är du med... 1= inte alls och 10= I allra högsta grad

… vår kunskap och kompetens inom de områden du haft 
kontakt med oss?

… vår förmåga att hjälpa till att lösa problem?

… vår kompetens totalt sett?

Anser du att kompetensen inom Koncernkontoret förbättrats 
det senaste året?



Effektivitet

Hur nöjd är du med... 1= inte alls och 10= I allra högsta grad

… kvalitén i beredningen av de frågor/ärenden som berör din 
styrelse/nämnd/kommitté?

… den tid det tar för oss att hantera frågor/ ärenden som 
initieras av din nämnd/styrelse/kommitté?

… stödet till dig som förtroendevald (t.ex. utbildning, 
introduktion)?

… vår förmåga att stödja din nämnd/styrelse/kommitté i 
genomförandet av politiska beslut?

… vår förmåga att hålla överenskomna tidsramar?

… våra avdelningars förmåga att agera samordnat som ETT 
Koncernkontor?

… vår effektivitet totalt sett?

Anser du att Koncernkontorets effektivitet förbättrats under det 
senaste året?

Anser du att Koncernkontoret det senaste året på ett mer 
ändamålsenligt och effektivt sätt ger ett kraftfullt ledningsstöd 
till den politiska organisationen?

Anser du att Koncernkontoret under det senaste året förbättrat 
sin förmåga att på ett tydligt sätt stödja den politiska 
ägarrollen?

Anser du att Koncernkontoret det senaste året blivit bättre på 
att professionellt och sakligt bereda ärenden till styrelser, 
kommittéer och/eller nämnder?

Helhetsbedömning av Koncernkontoret
1= inte alls och 10= I allra högsta grad

Hur nöjd är du med Koncernkontoret som helhet?

Hur väl uppfyller Koncernkontoret dina förväntningar på ett 
idealt Koncernkontor?

Har din uppfattning om Koncernkontoret förbättrats under det 
senaste året?

Tänk dig ett perfekt Koncernkontor med avseende på stöd till 
styrelser/kommittéer/nämnder och utförarverksamheterna. 
Hur nära ett sådant ideal kommer Koncernkontoret?

Vad anser du är viktigast att vi förbättrar för att vara ett ännu 
bättre stöd i ditt uppdrag? Övriga kommentarer?


